
Nyländska Nationen vid Åbo Akademi r.f. Protokoll

Höstmöte

Nationsmöte 3

När: 10.10.2024 kl.18:00

Var: ASA A120 stora auditoriet, Fänriksgatan 3, 20500 Åbo

Närvarande: Linnéa Henriksson, Linn Hyttinen, Patricia Ståhlberg, Ronja Fast, Jacob

Österman, Julia Berlin, Elin Eklöf, Ida Puskala, Oliver Söderström, Alexander Blomqvist,

Oskar Björklund, Emilie Jäntti, Rebecca Bergholm, Sara Palmgren, Linda-Maria FRantz

Ärenden:

§1. Mötets öppnande

Mötet öppnades klockan 18.15.

§2. Konstaterande av mötets stadgeenlighet och beslutsförhet

Kallelse till föreningsmöte utfärdas senast sju dagar före mötet till föreningens

medlemmar genom ett kallelsebrev per e-post. (Stadgar för Nyländska Nationen vid Åbo

Akademi r.f. §15)

Ronja Fast konstaterade att kallelsen till mötet skickades iväg i tid.

Mötet konstaterades vara stadgeenligt sammankallat och beslutsfört. Linnéa Henriksson, Ida

Puskala och Patricia Ståhlberg deltog på Zoom.



§3. Val av ordförande för mötet

På förslag av Linn Hyttinen valdes Ronja Fast som ordförande för mötet.

§4. Val av sekreterare för mötet

På förslag av Ronja Fast valdes Linn Hyttinen som sekreterare för mötet.

§5. Val av två protokolljusterare och vid behov två rösträknare för mötet

Linda-Maria Frantz nominerar sig själv och Sara Palmgren till protokolljusterare.

Mötet godkände detta och Sara Palmgren och Linda-Maria Frantz valdes till

protokolljusterare och vid behov rösträknare för mötet.

§6. Godkännande av föredragningslistan

§10. Beviljandet av ansvarsfrihet för styrelse 2023 behandlas före halvårsbokslutet och

ändras till paragraf 8.

Föredragningslistan godkändes efter denna ändring.

§7. Godkännande av protokoll från vårmöte 9.4.2024

Protokollen för vårmötet 9.4.2024 godkändes utan ändringar.

§8. Beviljande av ansvarsfrihet för styrelsen 2023

Orsakerna till att ansvarsfriheten inte beviljats under förra mötet var medlemsregistret och

skulder. Medlemsregistret är nu fixat och uppdateras hela tiden och räkningar för skulderna är



nu utskickade. Rebecca Bergholm tyckte att räkningarna skickades ut länge sedan och undrar

om de betalats före förfallodagarna. Ronja Fast svarar att räkningarna nog skickats ut en tid

sedan i december, men först efter förfallodagarna. Hon är osäker på om alla räkningar är

betalda, men styrelse 23 har fått tag på alla.

Mötet ska besluta om ansvarsfrihet för styrelse 23 kan beviljas.

Linnéa Henriksson tar över som ordförande för mötet.

Emilie Jäntti säger att det är klart att allt inte gick som det skulle men man kan bara till en

viss grad få andra att göra sitt jobb och nu är allt nödvändigt utskickat. Hon hoppas att

ansvarsfrihet kan beviljas för allting är gjort och det har dragits ut tillräckligt länge. Rebecca

Bergholm säger att om styrelsen i framtiden hamnar i en liknande situation och de inte vet

hur det ska hanteras så kan de fråga hjälp av Linnéa Henriksson, tidigare styrelsemedlemmar

eller verksamhetsgranskarna så att ingen blir ensam med problemet. Emilie Jäntti tackar för

poängteringen och tillägger att alla säkert kunde lägga sig i situationen eftersom det är lite av

en gråzon gällande vad man kan fråga om och berätta vidare, men framtida styrelser vet i alla

fall att de kan be om hjälp. Alexander Blomqvist tycker att uppfattningen från förra mötet var

att skulderna och medlemsregistret var de enda orsakerna till att ansvarsfrihet inte kunde

beviljas och ser inga hinder för beviljande av ansvarsfrihet nu. Linnéa Henriksson säger att

det är bra att människor förstår att de har ett ansvar men det är bra att kunna gå vidare.

Förslag: Ansvarsfrihet kan beviljas för styrelse 23.

Beslut: Styrelse 23 beviljas ansvarsfrihet.

Ronja Fast fortsätter som ordförande för mötet.

§9. Föredragning av föreningens halvårsbokslut 2024



Jacob Österman presenterar:

Styrelsen har köpt stora mängder av sångböcker, pinsar och nationsband. Det har inte skett

mycket ändringar. Nationen gick lite på minus från årsfesten då allt blivit dyrare med tiden,

men vi kan få in det via andra stöd. Det finns ännu vissa saker som måste drivas in till

helårsbokslutet. Ekonomin ser bra ut vid halvåret och vi är på plus. Alexander Blomqvist

frågar hur stort lager av sångböcker vi har. Jacob Österman svarar att det en stund sedan

funnits 495 stycken men det kan ha ändrats. Alexander Blomqvist tycker att det låter bra

eftersom man ofta kan köpa för få av dem.

§10. Föredragning av föreningens budget 2025

Jacob Österman presenterar:

Det har inte skett några större ändringar överlag. Det har varit en stadig ökning i försäljning

av gulispaket. En ändring vid NyläNNingen är att post kostnaderna minskat då vi inte längre

skickar ut dem till andra än hedersmedlemmar. Nationens avtal med Skärgårdsbaren gäller

tills vidare. Antalet deltagare på klubbkvällar har ökat tack vare samarbete med andra

föreningar. Sommarträffen var lyckad och överskred inte budgeten. En ny punkt för i år är

IT-avgifter och dit hör bland annat Canva och Flowmembers. Till nästa år ska det skaffas

flera funkkispinar, dessa är dyrare än vanliga nationspinsar. Det blev ett överskott på 35€ i

budgetplaneringen.

Rebecca Bergholm funderar på jämförelsen då det ökats på kostnaderna från förra årets

budget då det talades om kulturfondens understöd som flyttades från styrelse 23 till styrelse

24. De pengarna saknas och därför har det budgeterats ett underskott. Hon undrar också om

vi planerar att höja priset på funkkispinsarna eftersom de just nu säljs på förlust. Jacob

Österman svarar att styrelsen måste fundera på saken och att vårt pris på halarmärken också

är lägre än andra föreningar har så en höjning av priser är på kommande.

Emilie Jäntti undrar om vi budgeterat extra för jubileums årsfesten 2026 från nationens

ordinarie kassa eftersom jubileumsfester är dyrare. Hon undrar om det finns pengar att lägga

till det eller om det sker på basis av vad man får in baserat på stipendier och sponsorer.

Rebecca svarar att i alla fall på halvårs jubileet togs enbart vad årsfestmarskalkarna



producerat och inga av nationens ordinarie medel användes. Det finns inte pengar att ta just

nu, men inget hindrar oss från att till exempel släppa ett jubileums halarmärke och lägga åt

sidan en del av intäkterna.

Ronja Fast tillägger gällande halarmärken och pinsar att styrelsen har diskuterat prishöjning

men vi har inte till detta möte fått ihop något konkret. Jacob Österman säger att styrelsen ska

fundera på sätt att få in pengar i god tid.

Rebecca säger att det länge gått bra med Skärgårdsbarens marknadsförings understöd men det

har inte höjts sedan 2017 och hon frågar om det varit tal om höjning av summan. Ronja Fast

svarar att vi ska vara i kontakt med Skärgårdsbaren angående avtalet och detta kan tas upp då.

§11. Val av årsfestmarskalk(ar) för årsfesten 2025

På vårmötet beslöts att styrelsen själv får bestämma marskalkar men på hösten hade ingen

ställt upp. Vi gjorde en intresseanmälningsblankett men ingen anmälde intresse så ärendet

måste tas upp igen. Ronja Fast meddelar att det finns en potentiell intresserad men hen vill

inte ensam vara marskalk. Emilie Jäntti undrar om det har kommit anmälan till

årsfestkommittén. Ronja Fast svarar ja, men det är samma person som anmält intresse för

marskalk. Styrelse 24 har diskuterat saken och kommit fram till att styrelsen inte kan få ihop

en bra årsfest utan marskalk(ar) och ÅFK. Sara Palmgren meddelar att hon kan ställa upp om

Annika Tuomi också ställer upp.

Sara Palmgren och Annika Tuomi godtar nomineringen till årsfest marskalkar och detta

godkänns av mötet.

§12. Val av årsfestkommittéen för årsfesten 2025

Annika Tuomi har anmält intresse för årsfestkommittén 2025 men vi frågade om hon kunde

vara marskalk i stället. Emilie Jäntti undrar om någon funktionär har funderat på att gå med i

ÅFK eller om de alla funderat på att ställa upp i styrelsen. Ronja Fast svarar att de aktivaste

funktionärerna alla funderar på styrelsearbete och de som varit med förra året är inte

intresserade. Ärendet tas upp igen på årsmötet eftersom det då kan finnas flera som vill ställa



upp. Emilie Jäntti erbjuder att hjälpa årsfest marskalkarna och säger att de inte ska vara rädda

att delegera arbete och föreslår ansvarsposter så kanske arbetet blir enklare. Styrelse 24 och

25 kommer också att hjälpa till. Alexander Blomqvist föreslår att vi diskuterar fördelar med

ÅFK på årsmötet och påpekar att man kunde utöka förmåner. Emilie Jäntti tillägger att det är

svårt att få människor att ställa upp i ÅFK och att jobbet inte ska falla på enbart styrelse 24:as

ansvar. Hon föreslår att sådana som inte har väldigt mycket tid att gå på möten kunde ansvara

för att skicka ut mejl till människor.

Ronja Fast och Emilie Jäntti meddelar att de ställer upp i årsfestkommittén.

Ärendet tas upp igen på årsmötet.

§13. Val av årsfestmarskalk(ar) för årsfesten 2026

Styrelsen vill diskutera marskalkar för årsfesten 2026 på grund av att det är jubileumsår så

det är bra att börja planeringen i tid. Ida Puskala och Emilie Jäntti anmäler intresse och mötet

godkänner.

Elin Eklöf avlägsnar sig klockan 19.04.

§14. Genomgång av ordningsreglementsreformen

Emilie Jäntti presenterar:

Emilie Jäntti berättar att ordningsreglemensreformen är ett arbete som pågått i 1 ½ år. Många

reglementen har funnits från tidigare och har godkänts 2020/2021 men de har varit skilda

bilagor och glömts bort. På grund av detta skapades en arbetsgrupp för att lägga ihop dem

och skapa ett enda reglemente. Det ska officiellt godkännas på två nations möten före det tas i

bruk.



Kapitel ett och två har funnits från tidigare, kapitel tre är nytt och delar av kapitel fyra och

fem är nya. Kapitel sex har också funnits från tidigare med har inte haft konkreta mål.

Elin Eklöf anlände igen klockan 19.07.

Alla ursprungliga reglementen finns på driven. Emilie Jäntti föreslår att reglementet gås

igenom sida för sida eftersom det inte är godkänt tidigare. Hon önskar också att mötet inte

lägger tid på onödiga språkfel eftersom språket kommer att korrigeras efter mötet. Hon

påpekar att i slutet finns det ändringar och ikraftträdande eftersom det inte behöver finnas

efter varje kapitel. Mycket som finns med i reglementet är lagstadgat och går inte att ändra

på. Linnéa Henriksson tycker att jobbet är bra gjort men undrar om övergången och om

dokumentet ska ändras till löpande numrering. Emilie Jäntti svarar att arbetsgruppen har

funderat på detta men ville kolla med nationen först eftersom de varit enskilda bilagor och de

nu är ett dokument. Hon föreslår att det ändras till fortlöpande numrering enligt paragrafer

eftersom det blir enklare. Linnéa Henriksson tycker att man i alla fall kapitelvis kunde dela

upp det med bokstäver.

Rebecca Bergholm undrar om det någonstans skrivits om rosetten och hur många flikar den

ska ha. Emilie Jäntti svarar ja, det finns i klädkoder. Linnéa konstaterar att det är en glädjande

text på grund av att den är skriven oberoende av kön och terminologin är bra hanterad.

På driven finns en plan för kriskommunikation som Ronja Fast påpekar att har använts redan

på till exempel sommarträffen. Sara Palmgren undrar gällande årsfest veckan om

årsfestmarskalkarna ska föra en krisplan för varje evenemang under veckan. Emilie svarar att

de kan använda en på mindre evenemang och på större evenemang ska det också finnas

skilda ansvarspersoner. Linnéa tycker att det är bra att det finns en utförlig

kriskommunikationsplan och konstaterar att kunskapen kan användas även utanför nationen.

Alexander Blomqvist tycker att styrelsen borde ha fullmakt att godkänna förändringar och

användning av eventuella logotyper.



Förslag: Förändring av eventuell logotyp och användning tas bort.

Beslut: Mötet godkänner detta.

Alexander Blomqvist tycker även att styrelsen kan få makt att godkänna signatur och

brevbotten som skickas ut i till exempel mejl. Oliver Söderström undrar hur det är då ÅFK

skickar ut spons förfrågningar och om styrelsemedlemmar då måste godkänna det. Emilie

Jäntti är osäker men de borde ha en egen mejlbottensignatur. Dock sitter det

styrelsemedlemmar i ÅFK så det borde inte vara ett problem att få godkännande.

Alexander Blomqvist undrar om den blåa färgens färgkod är rätt. Det kollas upp och

färgkoden ändras till 011e38. Julia Berlin påpekar att den gula färgkoden också är fel och den

ändras till fac136.

Mötet tar en paus klockan 20.06.

Linda-Maria Frantz avlägsnade sig från mötet klockan 20.08.

Mötet fortsätter klockan 20.13.

Rebecca Bergholm påpekar att det finns bara en fanvakt per fana och inte en per sida av fanan

under årsfester. Ronja Fast meddelar att bara bilderna för fanbärandet är färdiga läggs de till i

ordningsreglementet. Målsättningarna som styrelse 24 har lagt för 2025–2027 godkänns.

Ordningsreglementsgruppen får makt av nationen att bestämma hur det skulle vara bäst att

skriva reglementet till exempel paragraf-mässigt och att godkännande av hela reglementet

skulle gå med två tredjedelars majoritet på två nations möten. Ikraftträdandet finns enbart i

slutet av hela dokumentet. Alexander Blomqvist påpekar angående reglementet som helhet att

det inte nämns hur reglementet ska behandlas. Ronja Fast svarar att det ska läggas på

hemsidan så att medlemmar också kan läsa det. Emilie Jäntti berättar att det diskuterats på

ordningsreglementsmöten och att det är bra med transparens inom nationen. Rebecca

Bergholm säger att det i början borde stå vem och vad reglementet är till för. Emilie svarar att

det ofta står i stadgorna och hur man ska gå till väga.



Alexander undrar om det finns regler för hur medlemmar har rätt till reglementet och Emilie

säger att man borde fråga till exempel Linnéa Henriksson eller någon annan som länge varit

med i nationen. Linnéa har inte varit en del av diskussioner gällande var exakt reglementet

ska finnas.

Emilie Jäntti har kollat stadgorna och hittar inte att det skulle stå rakt ut, men det ska skrivas

ner i protokollet efter det andra godkännandet att dokumentet ska finnas tillgängligt för alla

medlemmar och var det finns. Alexander tycker att man kan kräva i testamenten att

styrelsemedlemmar måste läsa ordningsreglementet. Vid godkännande ger nationen lov till

finslipning och korrigeringar som behövs. Färgerna ändras enligt förslagen som kommit

tidigare.

Mötet röstar för godkännande av ordningsreglementet.

Beslut: Ordningsreglementet godkändes första gången.

Detta tas upp igen under nästa nationsmöte.

§15. Val av övriga funktionärer

Det fanns inget intresse för övriga funktionärer.

§16. Meddelanden

Ronja Fast meddelar att vi har en massa evenemang på kommande, inklusive Nationernas sitz

och halloween sitzen, samt rundtur av ett observatorium. Styrelsen är på väg på GA-balen

nästa månad.

§17. Övriga ärenden

Inga övriga ärenden.



§18. Mötets avslutande

Mötet avslutades klockan 20.39.

_____________________________ _____________________________

Ronja Fast, kurator 2024 Linn Hyttinen, sekreterare 2024

_____________________________ _____________________________

Sara Palmgren, protokolljusterare Linda-Maria Frantz,

protokolljusterare


